
Fritids- og Kulturudvalget 2018-2021s møde den 03. 

juni 2021

Mødelokale F7 kl. 08.30

Referat

89  Godkendelse af dagsorden

Beslutning

Sag nr. 106 ændres til beslutningespunkt.

Udvalget erklærer Anne Sofie Uhrskov (V) inhabil i sag nr. 108

Godkendt.

90  Revision af Kulturpuljen og Idræts- og Spejderfacilitetspuljen

Sagsfremstilling

Center for Kultur og Fritid præsenterer hermed et forslag til forskellige scenarier for, hvordan 

kriterierne for Kulturpuljen samt Idræts- og Spejderfacilitetspuljen kan udvikle sig.

Formålet er, at scenarierne danner grundlag for en drøftelse af puljerne. Gennem drøftelsen kan 

Fritids- og Kulturudvalget blive skarpe på, hvad der er helt centralt for puljerne og hvordan de 

ønskes organiseret.

Der vil der være et administrativ lag, som skal udfoldes og indarbejdes, når de endelige kriterier 

kan udformes.

Derudover vil der i den endelige drøftelse også skulle tages stilling til, hvordan man vil forholde sig 

til afledt drift, særligt når der tales om anlægsprojekter i kommunalt regi, men også i form af større 

arrangementer og events.
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Center for Kultur og Fritid foreslår følgende tids- og procesplan:

Juni:

Fritids- og Kulturudvalget drøfter scenarierne og prioriterer scenarierne•

Administrationen udarbejder et oplæg til kriterier, som sendes i høring hos samrådene med 

henblik på svar forud for udvalgets møde i august

•

August:

Fritids- og Kulturudvalget får reviderede puljer til drøftelse•

26. august:

Dialog med samrådene om nye puljekriterier•

Oktober:

Fritids- og Kulturudvalget får reviderede puljer til drøftelse.•

Godkendes de, videresendes de reviderede kriterier til godkendelse hos Byrådet.•

Skal de revideres yderligere, kommer de på Fritids- og Kulturudvalgets møde i november og 

dernæst til godkendelse hos Byrådet

•

Inputs fra samrådene

FIR har i længere tid haft overvejelser om Idræts- og Spejderfacilitetspuljen i praksis. Og 

uafhængigt af denne sagsudvikling, har de sendt et oplæg, som er vedlagt som bilag.

De øvrige samråd, KUF og BUS, har fået mulighed for at byde ind med samme - dog med meget 

kort varsel. Refleksioner fra hhv. BUS og KUF er vedlagt.

KUF ønsker betragtninger på de foreninger og aktiviteter, der i dag modtager tilskud forlods fra 

Kulturpuljen. Derfor er oversigten over disponeringer fra Kulturpuljen også vedlagt. Som det 

fremgår af processen skitseret ovenfor lægges der op til dialog med samrådene på det kommende 

dialogmøde i 26. august.

Under udvalgets behandling af punktet deltager kultur- og idrætskonsulenterne, der administrerer 

puljerne.

Økonomi

Sagen har ingen bevillingsmæssige konsekvenser.



Indstilling

Centerchefen for Kultur og Fritid indstiller til Fritids- og Kulturudvalget, at:

Scenarierne drøftes og indhold prioriteres.1. 

Tids- og procesplanen godkendes.2. 

Beslutning

Indstillingspunkt 1: Drøftet. På førstkommende møde fremlægges status på puljernes økonomi i 

indeværende valgperiode.

Indstillingspunkt 2: Godkendt.

Gældende kriterier for Spejder og Idrætsfacilitetspuljen•

Gældende kriterier for Kulturpuljen•

Kulturpuljen i praksis•

Idræts- og Spejderfacilitetspuljen i praksis•

Oplæg til scenarier for forskellige puljer•

Idrætsfacilitetespuljen overvejelser fra FIR•

Spejder- og Idrætsfacilitetspuljen BUS•

Refleksioner fra KUF ang. kulturpuljen•

Kulturpuljen disponeringer 2021•

91  Orientering om Willumsens museum – mere biodiversitet på udearealerne

Sagsfremstilling

Fritids- og Kulturudvalget orienteres med denne sag om, at Teknisk Udvalg på juni-mødet i 

udvalget anmodes om at behandle nedenstående beslutningssag om mere biodiversitet på 

udearealerne på Willumsens Museum:

" Beslutning om Willumsens museum – mere biodiversitet på udearealerne

Sagsfremstilling

Med denne sag skal Teknisk Udvalg beslutte om plejen af parken ved Willumsen Museum kan 

ændres, således at der opnås mere biodiversitet på udearealerne.

http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/25968ced-8cc1-4b66-aeb2-62328398cfdb/document/0d1a41dc-1915-4dfe-bba4-6a5da02e1a7e/gaeldende-kriterier-for-spejder-og-idraetsfacilitetspuljen
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/25968ced-8cc1-4b66-aeb2-62328398cfdb/document/80be9330-aa9c-41d7-a7c9-ee555a2a97d7/gaeldende-kriterier-for-kulturpuljen
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/25968ced-8cc1-4b66-aeb2-62328398cfdb/document/df5e106c-5d32-4a7c-ae2e-ae9255ed5a45/kulturpuljen-i-praksis
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/25968ced-8cc1-4b66-aeb2-62328398cfdb/document/b9e8ff7a-707d-451d-a758-5a5146281857/idraets-og-spejderfacilitetspuljen-i-praksis
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/25968ced-8cc1-4b66-aeb2-62328398cfdb/document/8c9354fc-272a-4d1d-8fa7-0931d31f68f7/oplaeg-til-scenarier-for-forskellige-puljer
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/25968ced-8cc1-4b66-aeb2-62328398cfdb/document/18bc107f-b768-4ec5-afb4-b566ff53dee9/idraetsfacilitetespuljen-overvejelser-fra-fir
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/25968ced-8cc1-4b66-aeb2-62328398cfdb/document/bb724278-a7ea-417f-b1cd-ee382633b22d/spejder-og-idraetsfacilitetspuljen-bus
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/25968ced-8cc1-4b66-aeb2-62328398cfdb/document/fe41928e-b921-485b-b1a9-66fa694123e2/refleksioner-fra-kuf-ang-kulturpuljen
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/25968ced-8cc1-4b66-aeb2-62328398cfdb/document/64f8decf-f633-4d55-8133-7b8cf69bb8d2/kulturpuljen-disponeringer-2021
http://www.frederikssund.dk/#item-91
http://www.frederikssund.dk/#item-91
http://www.frederikssund.dk/#item-91
http://www.frederikssund.dk/#item-91
http://www.frederikssund.dk/#item-91


Et strategisk indsatsområde for Willumsens Museum i de kommende år er inddragelse af parken 

omkring museet i udstillings- og formidlingsaktiviteter. Aktivering af parken skal danne ramme om 

nye og anderledes kunstneriske oplevelser for borgerne og udviske skellet mellem museum og 

lokalområde. Som en del af denne strategi ønsker museet at omlægge en del af parken til mere 

vild natur, både for at skabe et mere indbydende og interessant parkmiljø og for at understøtte en 

større grad af biodiversitet i kommunen.

Direktøren for Willumsen Museum har sammen med Vej og Park, og Hede Danmark udarbejdet 

nedenstående forslag til ændring af plejen. Museets bestyrelse har godkendt forslaget.

Processen omkring ændringer af udearealerne forventes delt op i 3 faser:

Fase 1 første vækstsæson i 2021

Brugsplænen ændres til græsflader, der højest må blive 15 cm højt, inden det slås. Det vil 

sige, at det slås 6 til 8 gange pr. sæson.

1. 

De første 2 bede med hver 400 m2 blomstereng anlægges i primo juni måned. Det ene bed 

bliver et cirkelrundt bed, se vedlagte skitse. Det andet bed tilsås med blomster, som trives i 

lidt mere skygge og er mere salttolerante. Den udsås på et stykke langs JF Willumsens vej 

og i et 30 meter snoet bælte m langs beplantningen op mod Rosenvænget. Hvis det ikke, på 

grund af vejrforhold, kan lade sig gøre at så frøene primo juni, forventes det at ske primo 

september. Hvis opgaven på udsættes til næste forår, må der påregnes udgifter til indkøb af 

ekstra frø.

2. 

Græs og urter i randbeplantningen får lov at vokse vildt. Nedfaldne grene og stubbe 

efterlades på stedet.

3. 

Fritstående træer får lov at vokse frit, mens fremtidig selvsået beplantning i form af buske og 

træer vil blive fjernet som led i den almindelige pleje.

4. 

Fase 2 efteråret 2021

Til efteråret lægges tidligt blomstrende løg i nogle områder rundt i græsset, og i den nyanlagte 

blomstereng, f.eks. erantis, vintergækker og anemoner. En del af løgene lægges på en 

aktivitetsdag i efterårsferien, andre lægges efterfølgende af skoleklasser.

Urban landskabsingeniør-studerende, som er i praktik hos Hede Danmark, bistår med formidling 

og arrangementerne.

Fase 3 foråret 2022



Den blomsterblanding, der er udsået op mod JF Willumsens vej og ind mod Rosenvænget, udsås 

i et snoet bed på resten strækningen ind mod Rosenvænget og Rosenvej. Det drejer som om ca. 

400 m2.

Anlæg

Ved etablering af de 3 blomsterenge fræses arealerne, der udlægges 5 cm grus fra grusgrav og 

jorden reguleres let inden såning. Der vandes mindst muligt under etableringen. Uønskede urter 

fjernes 6 gange årligt de første 2 år. Derefter bør blomsterengen kunne fremstå frodigt uden pleje. 

Det vil dog være en god ide fortsat at fjerne aggressive ukrudtsarter et par gange om året.

Udgifter til anlæg og pleje og vedligehold af de nye udearealer

Udgifter til anlæg, pleje og vedligeholdelse i fase 1 dækkes af besparelser ved ændring af plejen 

af områderne.

Udgifter til anlæg i fase 2 anslås at udgøre kr. 10.000,- til indkøb af løg. Hede Danmark har tilbudt 

at sponsorere denne udgift. Der er ingen udgifter til pleje og vedligeholdelse i fase 2.

Udgifter til udsåning i fase 3 anslås at udgøre kr. 20.100,- , som betales af Willumsens Museum. 

Udgifter til pleje og vedligeholdelse i fase 3 dækkes af besparelser ved ændring af plejen af 

områderne.

Ovenstående sag er endvidere fremsendt til orientering for Fritids- og Kulturudvalget.

Indstilling

Centerchefen for Ejendomme og IT indstiller til Teknisk Udvalg at:

Udvalget godkender Willumsen Museums forslag til ændring af plejen."

Økonomi

Nærværende sag har ingen bevillingsmæssige konsekvenser, idet udgifterne til anlæg i fase 2 

sponsoreres af Hede Danmark, mens udgifter i fase 3 betales af Willumsens Museum.

Udgifterne til pleje og vedligeholdelse i fase 3 afholdes inden for eksisterende rammer.

Indstilling

Centerchefen for Ejendomme og IT fremsender sagen til orientering for Fritids- og Kulturudvalget.



Beslutning

Taget til efterretning.

Fraværende:

Charlotte Drue Aagaard (V)

Kort over museumsparken•

92  Udbredelse af kultunaut

Sagsfremstilling

Status på udbredelse af KultuNaut

Fritids- og Kulturudvalget besluttede i marts 2021, at administrationen skulle arbejde videre med, 

hvordan KultuNaut kan bruges til at skabe synlighed om fritidsaktiviteter samt kultur- og 

sportsevents i Frederikssund Kommune.

Udvalget bad om en plan for udbredelse på junimødet.

KultuNaut er en integreret del af Frederikssund Kommunens hjemmeside. Brugen heraf er derfor 

afhængig af udviklingen af hovedsiden, som står overfor en ommøblering, som Center for Politik 

og HR (Kommunikation) planlægger at gennemføres ultimo 2021 med forventet lancering sidst på 

foråret 2022.

Udviklingen og implementeringen af KultuNauts muligheder er en integreret del af den 

eksisterende hjemmeside, hvorfor tidsplanen herfor følges. Center for Kultur og Fritid foreslår 

følgende tids- og procesplan i forbindelse med udnyttelse af KultuNauts potentiale:

September 2021: Dialog med arrangører om deres ønsker og behov

- Punkt på Fritids- og Kulturudvalgets dialogmøde med samrådene

- Dialog med kulturinstitutioner og idrætsanlæg

Oktober - december 2021:

- Udvælgelse af hvilke af nye KultuNaut-elementer, der skal i spil og hvordan
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- Test blandt brugere, samråd, kulturinstitutioner og idrætsanlæg.

Januar - marts 2022:

-Kurser for brugere ud fra deres behov – foreninger, kulturinstitutioner mv.

Foråret 2022:

-Lancering af den nye side oplev.frederikssund.dk

Om ommøblering af kommunens hjemmeside

Kommunens hjemmeside har i dag fire hovedindgange: Borger, Erhverv, Politik og Oplev. Center 

for Politik og HR planlægger i forvejen at udskille fanen Oplev til sit eget site: 

oplev.frederikssund.dk, dels for at synliggøre indholdet bedre, dels for at muliggøre en større grad 

af brugerinddragelse og skabe mere plads til andre kommunale basisinformationer på 

frederikssund.dk. I den forbindelse vil det være naturligt i langt højere grad end i dag, at indtænke 

KultuNaut, ikke blot ved re-design af den eksisterende KulturKalender, men ved at implementere 

detailvisninger for de enkelte emner på det nye Oplev-site.

Der er tale om et projekt, som kræver større indholdsændringer på hjemmesiden og bred 

involvering af organisationens webredaktører, lige som der ligger et større udviklingsarbejde i det 

nye Oplev-site; ikke kun for så vidt angår design og teknisk udvikling, men også når det kommer til 

at samle indhold og sikre ejerskab blandt eksterne bidragsydere. Da Kommunikation i forvejen har 

prioriteret andre projekter i år, hvoraf en del er lovbundne, er omlægningen af Oplev planlagt 

igangsat ultimo 2021 med forventet afslutning sidst på foråret i 2022.

Økonomi

Sagen har ingen bevillingsmæssige konsekvenser.

Indstilling

Centerchefen for Kultur- og Fritid fremsender sagen til orientering for Fritids- og Kulturudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.

Fraværende:



Charlotte Drue Aagaard (V)

93  Orientering - Status ferieaktiviteter

Sagsfremstilling

Status ferieaktiviteter 2021

I 2021 er der afsat 350.000 kr. til ferieaktiviteter i Frederikssund Kommune. De 300.000 kr. er 

bevilget fra Center for Børn og Skole og de resterende 50.000 kr. fra Kulturpuljen.

På baggrund af erfaringerne fra 2020 og den ekstraordinære pulje fra Børne- og 

Undervisningsministeriet har administrationen nedsat en arbejdsgruppe bestående af:

Klubberne, SFO’erne, Ungdomsskolen, Forebyggelse og Kriminalitet/Gadeteamet, Center for 

Familie og Rådgivning, Kultur- og Fritidssekretariatet samt Idrætsanlæggene.

Samarbejdet skal sikre, at der etableres relevante tilbud i ferierne for målgruppen 6-18 år og at 

der gennemføres aktiviteter for og med udsatte børn og unge. Derudover skal samarbejdet have 

de lokale netværk for øje med henblik på fx tilknytning til foreningslivet, overgang mellem SFO, 

klub og ungdomsskole mm.

Status på arbejdet i maj er, at:

Der er besluttet en overordnet ramme for aktiviteter:

Tirsdag er der Aktiv Tirsdag i Idrætsbyen i uge 26-31, hvor klubberne har fri og eksklusiv 

adgang til bassinerne i formiddagstimerne. Derudover kobles andre foreningsaktiviteter på.

•

Onsdage i uge 26-31 har Selsø Slot, Nationalparken Skjoldungernes Land og Skibby Aktive 

sammensat et program med natur- og spøgelsesaktiviteter mm.

•

Uge 25-27 vil der blive etableret et stort vægmaleri i Jægerspris. Værket skabes professionel 

kunstner sammen med lokale børn og unge. Derudover planlægges der i samme uger 

forskellige aktiviteter ved aktivitetsbåndet.

•

Uge 27 byder på skateskole med dage i Slangerup, Jægerspris og Frederikssund.•

Uge 31 byder på Vandaktiviteter ved Marbæk Strand, hvor ungdomsskolen er primus motor.•

Klubberne har arrangeret 12 busture ud i landet (Sommerland Sjælland, Bakken etc.). Turene 

var en stor succes sidste år og gav mange gode oplevelser for både personale og børn/unge, 

der mødtes på nye måder.

•

Kulturinstitutioner og foreninger gennemfører åbne aktiviteter for målgruppen.•
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Læringssamarbejder - SFO’er og kulturinstitutioner

SFO’erne har lavet konkrete aftaler med de lokale kulturinstitutioner, som også er en del af 

kulturstier (Musikskolen, Bibliotekerne, Musikskolen og Willumsen).

Formålet er at skabe en relation og et kendskab til hinanden, så SFO’erne fremadrettet vil benytte 

kulturinstitutionerne i ferier, såvel som udenfor ferierne, med henblik på at styrke børnenes 

faglighed og kendskab til lokalområdet.

Ligesom i Kulturstier er der tilløb til at forløbene udvikles i fællesskab, så det bliver en gensidig 

gevinst for kulturinstitutioner såvel som for SFO’erne og skolernes personaler og i sidste enden for 

børnene.

For børn og unge i udsatte positioner

Center for Familie og Rådgivnings personale planlægger forskellige aktiviteter og udflugter for 

børn og familier, der har behov for det. Både ud af kommunen men også til særlige aktiviteter 

på de lokale kulturinstitutioner.

•

Klubberne laver særlige ture for unge i udsatte positioner, der normalt ikke kommer afsted i 

sommerferien.

•

Gadeteamet vil være opsøgende på børn og unge i gadebilledet, der af forskellige årsager ikke 

er tilmeldt aktiviteter i nærområdet og brobygge dem ind i de planlagte aktiviteter, der sker i 

sommerferien.

•

Markedsføring

Kommunikation har oprettet en ny side med navnet: ferieifrederiksund.dk. Siden blev lanceret 

torsdag den 20. maj?? Navnet er blevet til ved en afstemning blandt arbejdsgruppens egne 

forslag hos 10. klasse. De var ikke imponerede og kom med dette forslag, som vi valgte at tage 

i brug.

•

Ungdomsskolens graffitihold maler de store fysiske tavler fra sidste år, så de kan komme rundt i 

alle kommunens byer for at gøre opmærksom på, hvad der sker. Der gøres plads til, at der kan 

komme et nyt ugeprogram op, hver uge.

•

Der kommer info ud via aula og skolebørn vil få en flyer med hjem i tasken (ultimo maj).•

Derudover vil der være konkrete opslag på de ”arbejdsgruppens” sociale medier for at gøre 

målgrupper opmærksomme på relevante aktiviteter.

•

Økonomi

Sagen har ingen bevillingsmæssige konsekvenser.



Indstilling

Centerchefen for Kultur- og Fritid fremsender sagen til orientering for Fritids- og Kulturudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.

Fraværende:

Charlotte Drue Aagaard (V)

94  Beslutning om udvikling af Frederikssund Havn

Sagsfremstilling

Denne sag behandles sideløbende i Plan- og Miljøudvalget og Teknisk Udvalg.

Havnen i Frederikssund har potentiale til at blive et endnu større omdrejningspunkt og centralt 

mødested i byen med flere spisesteder og aktiviteter. Derfor skal havnen og planlægning for 

denne, ses i sammenhæng med Frederikssund bymidte og omgivelser (maritimt center, 

havnebad, Kalvøen, Bløden, vikingerne mv.).

For øjeblikket er der ingen reservationer af stadepladserne på havnen. Det vil sandsynligvis 

ændre sig noget, når samfundet genåbnes. Men stadepladserne burde altid være booket lang tid 

frem. Der er også skabt yderligere liv på havnen med åbning af Cafe Ærligt og deres mulighed for 

udeservering. Havnen og dens omgivelser har dog et langt større potentiale.

Det kræver imidlertid både analyse og en god planlægning, herunder borgerinddragelse, at sikre 

såvel en god proces som et godt slutresultat for den fremtidige havn.

Derfor lægges der med denne sag op til en drøftelse af en foreløbig projektbeskrivelse for 

udvikling af havnen og dens omgivelser. Dette skal ses i forlængelse af nogen af de tiltag, som 

allerede er iværksat.

Det er besluttet, at der skal etableres et havnebad og Teknisk Udvalg behandlede d. 4. november 

2020 en sag vedrørende indretning af Frederikssund Havn, den gamle industrihavn. Udvalget 

behandlede i sagen forslag om flere bådpladser i havnen, afmærkning af pladser med rød/grøn 

samt forbedring af toiletfaciliteter og badefaciliteter. Administrationen afventer Kystdirektoratets 
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afgørelse på ansøgning om tilladelse til udvidelse af bådepladser.

Udvalget tilkendegav allerede her, at udvalget ønsker at samarbejde med lokale borgere, andre 

fagudvalg og øvrige interessenter i forhold til flere aktiviteter for dermed at få skabt mere liv på 

havnen. Der vil være mange interessenter, som kan være med til at skabe liv i havnen; både 

kultur- og idrætsforeninger, handelsstandsforeningen, FNI m.fl.

Med denne sag forfølges dette ønske.

Et grundlæggende "greb" i havnen bliver, at kommunen får etableret kystsikring i havnen og dens 

omgivelser til sikring af Frederikssund Midtby. Dette projekt vil danne grundlag for, hvilke tiltag, 

der kan planlægges for i det videre forløb.

Kommunen har derfor indgået aftale med Niras om at udarbejde foranalyser til brug for 

Kystsikringsprojektet. Når foranalyserne er færdige, igangsættes en inddragelsesproces, 

forventeligt i efteråret 2021. Administrationen har derfor også ansøgt Real Dania om midler, 

således at de deltager i en større inddragelsesproces med borgere, interessenter mv. 

Tilbagemelding fra Real Dania forventes primo juli 2021.

Disse overordnede og grundlæggende forhold danner rammen for det videre arbejde med 

planlægning for havnen og inddragelse af borgere og andre interessenter.

For nuværende har administrationen derfor udarbejdet en indledende projektbeskrivelse, inklusiv 

en foreløbig procesplan (bilag). Procesplanen vil skulle gennemgå en række ændringer, når der er 

større kendskab til kystsikringsprojektet, herunder til en eventuel deltagelse af Real Dania.

Sideløbende hermed er der arbejdet/arbejdes med faktabeskrivelse af havnen samt økonomi 

herfor, jf. sag 95 på Teknisk Udvalg i maj 2021.

Der er også, jf. ovenstående og jf. sag nr. 23 samt sag nr. 75 på Teknisk Udvalg i februar og 

marts igangsat en proces om flere havnepladser samt indkøb af betalingssystem til gæstepladser 

og badefaciliteter.

Økonomi

Nærværende sag har ingen bevillingsmæssige konsekvenser.



Indstilling

Centerchefen for By og Landskab indstiller, at Plan- og Miljøudvalget, Teknisk Udvalg og Fritids- 

og Kulturudvalget over for Økonomiudvalg og Byråd anbefaler, at:

Godkende vedlagte indledende projektbeskrivelse1. 

Havnen får navnet "Kulturhavnen".2. 

Beslutning

Indstillingspunkt 1: Anbefales.

Indstillingspunkt 2: Henviser til beslutning i Teknisk Udvalg, sag 112, "Ikke tiltrådt, Udvalget 

besluttede navnet: Frederikssund Kulturhavn."

Fraværende:

Charlotte Drue Aagaard (V)

Kulturhavn_indledende projektbeskrivelse og procesplan_endelig vs.•

95  Partnerskabsoplæg med Dansk Arbejder Idræt

Sagsfremstilling

Fritids- og Kulturudvalget bedte på udvalgsmøde den 7. januar 2021 Center for Kultur og Fritid 

afsøge et oplæg på en partnerskabsaftale med Dansk Arbejder Idræt.

Dansk Arbejder Idræt er gensidigt interesseret i at opstarte et partnerskab med Frederikssund 

Kommune. Deres oplæg til en samarbejdsaftale er bilag til sagen.

Formålet med et partnerskab med Dansk Arbejder Idræt er at skabe nye/flere muligheder for 

udendørs fysisk aktivitet og fællesskab til borgere – særligt seniorer - i Frederikssund Kommune 

efter coronanedlukningen. Endvidere skal partnerskabet sikre at

aktiviteterne implementeres i foreningsstrukturer for at styrke aktivt medborgerskab og 

aktiviteternes levedygtighed.

Rammen for et partnerskab er følgende:

Ingen ekstra økonomiske forpligtelser fra Frederikssund Kommune eller Dansk Arbejder Idræt.•

http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/ff243df6-a442-407f-a862-e7fbb864eb75/document/4eec1e32-ed3e-40d2-909a-4f27240a005b/kulturhavn_indledende-projektbeskrivelse-og-procesplan_endelig-vs
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Alle initiativer løftes i samarbejde med de eksisterende ressourcer/medarbejdere i Dansk 

Arbejder Idræt og Center for Kultur og Fritid samt Frederikssund Idrætsanlæg.

•

Partnerskabsaftalen løber 2 år og kan opsiges med 2 måneders varsel.•

I partnerskabsoplægget er sigtet specifikt imod etableringen og opstartspakker af 2-3 krolfbaner, 

kurser i krolf samt foreningskonsulent bistand og afvikling af kommunemesterskaber i Krolf. Som 

det ses i bilagene, kan partnerskabet også orientere sig omkring andre indsats DAI har gode 

erfaringer med som eksempelvis gå-hold, cykel-hold, gå-fodbold, stolemotions-hold, Kurling-hold 

og selvtræningsfitness. Nogen af aktiviteterne kan der tilkomme mindre udgifter i forbindelse med 

at erhverv udstyr til aktiviteten.

Ønsker Fritids- og Kulturudvalget at indgå i et partnerskab med Dansk Arbejder Idræt, vil 

aftaleoplægget blive rettet til, herunder også aftaleperioden.

Økonomi

Sagen har ingen budgetmæssige konsekvenser.

Indstilling

Centerchefen for Kultur og Fritid indstiller til Fritids- og Kulturudvalget, at:

Oplægget til partnerskab drøftes.1. 

Der træffes beslutning om en partnerskabsaftale skal indgås på det fremlagte grundlag.2. 

Beslutning

Udsat, idet udvalget ønsker en mulig samarbejdsaftale præciseret, herunder konsekvenser for 

drift, græs m.m.

Fraværende:

Charlotte Drue Aagaard (V)

DAI - Ekstra inspirations indsatser•

DAI - Aktivitetsbeskrivelser•

DAI - Udkast til Samarbejdsaftale•

96  DBU Velfærdsalliance - fornyelse af samarbejdsaftale

http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/4c4d81bb-83fc-44c6-af49-ca7ac62f1ac2/document/8e6f0ef2-c11a-46b1-8d8d-39dde818899b/dai-ekstra-inspirations-indsatser
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/4c4d81bb-83fc-44c6-af49-ca7ac62f1ac2/document/e00a06d4-1677-422f-adfc-df7697b87a92/dai-aktivitetsbeskrivelser
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Sagsfremstilling

Frederikssund Kommune og DBU har over de sidste 4 år haft et partnerskab under titlen DBU 

Velfærdsalliance.

Partnerskabet har haft til formål at afsøge og skabe synergier fra fodboldens aktiviteter og over i 

mere kommunale velfærdsopgaver.

Ud af partnerskabet er der blandt andet kommet Fodboldfitness for ældre i Frederikssund og 

Skibby. Aktiviteterne er primært initieret og drevet af de lokale fodboldklubber. Selvom DBU og 

forskellige centre i kommunen har bidraget med sparring er aktiviteten drevet udelukkende af 

frivillige kræfter i fodboldklubberne. Partnerskabet afholdt yderligere også en konference for 

fagfolk i hhv. kommunen, fodboldklubberne og DBU, som havde til hensigt at styrke viden og 

muligheden for tværgående indsatser ud i fodboldklubberne.

Med udløbet af den eksisterende partnerskabsaftale ønsker DBU at forny aftalen. Aftalen er 

grundlæggende identisk med den forrige i mål og ambitioner. Aftalen er forskellige ved nu at 

kræve en betaling på 86.500 kr. ekls. moms fra Frederikssund Kommune. Der var indgik ingen 

betaling i den forrige aftale. Det er i aftaleudkastet ikke beskrevet konkret hvad Frederikssund 

Kommune får for denne betaling.

Det er administrationens vurdering, at de kommunale velfærdsaktører kan arbejde med at afsøge 

mulighederne i foreningslivet bredere end i en enkelt idræt. Der er succeshistorier at finde i 

samspillet imellem ældre, sundhed, jobafklaring og foreningslivet. Men de er primært lykkes ved 

hjælp at ildsjæle i foreningslivet. Administrationen vurderer ligeledes, at de eksisterende aktiviteter 

vil kunne fortsætte selv om aftale ikke med DBU ikke forlænges.

Fortsat sagsbehandling til Fritids- og Kulturudvalgets møde 3. juni 2021

Center for Kultur og Fritid har været i dialog med kommunens fodboldklubber samt modtaget et 

høringssvar fra Frederikssund Idrætsråd.

Følgende fodboldklubber har tilkendegivet deres erfaring med den foregående velfærdsalliance:

Skibby IK - udtaler sig positivt overfor samarbejdet med DBU om opstart af Hjertebold.

FIK - har fodboldfitness holdet, der i daglig tale kaldes Momsebold. Holdet har eksisteret før 

velfærdsalliancen opstod. Foreningen har ikke haft konkrete erfaring i forbindelse med den forrige 

velfærdalliance, som foreningen mener har gjort en forskel for deres daglige arbejde.



SOIF - Foreningen fortæller, at de deltog i opstartskonferencen, men siden ikke har været 

engageret i noget relateret til den forrige velfærdsalliance.

Frederikssund Idrætsråd udtaler, at de ikke mener den forrige velfærdsalliance har bidraget 

konkret til fodbolden. Frederikssund Idrætsråd mener ikke den forrige velfærdaftale kan godtgøre 

at et fornyet partnerskab skal koste kommunen penge.

Center for Kultur og Fritid har på baggrund af DBUs oplæg til indsatser haft oplægget til høring 

Center for Sundhed og Forebyggelse og Center for Job og Rådgivning.

Center for Sundhed og Forebyggelse har p.t. ikke ressourcer til at indgå i partnerskabet, da 

covid-indsatsen læg et stort pres på medarbejder ressourcer i centeret.

•

Center for Job og Rådgivning synes oplægget lyder interessant, men har brug for at gå ind i et 

mere konkrete oplæg for at kunne tage endelige stilling.

•

På baggrund af en dialog med DBU Sjælland har DBU Sjælland fremsendt mere detaljeret oplæg 

på samarbejdsområder. De opdaterede oplæg er bilag til sagen, sammen med Frederikssund 

Idrætsråds høringssvar.

Økonomi

Eventuel udgift skal finansieres inden for Fritids- og Kulturudvalgets eksisterende bevilling.

Indstilling

Centerchefen for Kultur og Fritid indstiller til Fritids- og Kulturudvalget, at:

DBU Velfærdsalliancen ikke fornyes på nuværende grundlag.1. 

Historik

Fritids- og Kulturudvalget, 7. januar 2021, pkt. 6:

Sagen udsat, idet udvalget ønsker uddybende kommentarer fra de lokale fodboldklubber og 

Frederikssund Idrætsråd om deres erfaringer med velfærdsalliancen.

Beslutning

Godkendt, idet udvalget ikke ønsker at forny Velfærdsalliance med DBU.

Fraværende:



Charlotte Drue Aagaard (V)

Oplæg Velfærdsalliance med Frederikssund Kommune pr. 29.01.21.pdf•

Bilag 2. Prisliste på indsatser til intern brug i administrationen pr. 29.01.21.pdf•

Bilag 1. Beskrivelse af breddeaktiviteter pr 29.01.21.pdf•

DBU & DBU Sjællands produktkatalog 2021.pdf•

Frederikssund Idrætsråd - Høringssvar DBU Velfærdsalliance•

97  Partnerskabsoplæg med DGI Nordsjælland

Sagsfremstilling

Fritids- og Kulturudvalget bad på udvalgsmøde den 7. januar 2021 Center for Kultur og Fritid 

afsøge et oplæg på blive en Bevæge dig for livet- kommune. DIF og DGIs bevæge dig for livet-

kampagne har indgået bevæge dig for livet-aftaler med 21 kommune spredt over hele landet. 

Bevæge dig for livet har opnået det maksimale antal aftaler der var mulighed i kampagneperioden.

Kampagnekontoret for Bevæge dig for livet var ærgerlige over ikke at kunne tage flere kommuner 

ind. De opfordrede kommunen til at tage en dialog med deres regionale distriktsforening, DGI 

Nordsjælland, omkring et muligt partnerskab. Center for Kultur og Fritid tog efterfølgende kontakt 

til DGI Nordsjælland med henblik på at afdække mulige partnerskaber, der kunne være relevant 

for Frederikssund Kommune.

DGI Nordsjælland vil meget gerne indgå et forpligtende partnerskab med Frederikssund 

Kommune, der har et målrettet sigte.

I oplægget, der er bilag til sagen, skitsere DGI Nordsjælland at rammen for et partnerskab er:

En 3 årige partnerskabsaftale med klart defineret mål og indsatser.•

Partnerskabsaftalen er forankret politisk i byrådet.•

Partnerskabsaftalen er forankret i de relevante centre, der er engageret i at opnå 

målsætningen.

•

En 1 til 1 finansiering op til 750.000 kr. fra hver i den 3 årige partnerskabsperiode.•

I oplægget skitsere DGI Nordsjælland relevante indsatsområder som kunne arbejdes videre med i 

en konkrete partnerskabsaftale.

Styrke foreningslivet - ALLE foreninger kan blive bedre.•

En indsats med en generel målsætning om at øge foreningernes medlemstal bredt. Sikre en 

bedre fastholdelse og mere attraktive og fleksible aktivitetstilbud.

http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/550a39ad-50c8-4c83-bb3f-7230fe83bc63/document/5bdea122-f7b4-40cb-910a-1583188cea9c/oplaeg-velfaerdsalliance-med-frederikssund-kommune-pr-290121pdf
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Ud i Naturen•

En indsats der målretter sig foreningsaktiviteter i naturen. Det kan være netværksudvikling på 

tværs af udeidrætter, facilitetsudvikling og adgangsforhold til naturen. Arrangementsudvikling der 

skal gøre outdoor tilbuddene mere synlige og tilgængelige.

Aktiv hele livet•

En indsats der fokusere på styrkelse af foreningstilbuddene i dagtimerne for ældre. En målrettet 

indsats for at skabe en tættere kobling imellem de kommunale indsats for ældre og de 

foreningsmæssige aktivitetstilbud.

Fra barn til voksen•

En indsats der fokusere på fastholdelse af ungdommen i foreningslivet. Indsatsen skal 

gennemføres i samarbejde med udskolingen og ungdomsuddannelserne i kommunen.

Andre indsatsområder der har potentiale kan ligeledes afsøges som muligt indhold i 

partnerskabsaftale.

•

Det er væsentligt såfremt udvalget ønsker at konkretisere et partnerskabsoplæg at tage 

udgangspunkt i de målsætninger der ligger i fritidspolitikken i forhold til hvordan indsatsen skal 

udvikles til at indfri kommunens ambitioner i fritidspolitikken.

Her kan målsætningerne under hver indsatsområde trækkes frem i en eventuelt 

partnerskabsaftale:

Dem der får det til at ske.•

Der hvor vi mødes.•

Det der samler os.•

Det som styrker og baner vej.•

Økonomi

Der er ikke afsat midler inden for Fritids- og Kulturudvalgets ramme til indgåelse af 

partnerskabsaftaler. Finansiering af en partnerskabsaftale vil derfor skulle indgå i Byrådets 

budgetdrøftelser, såfremt Fritids- og Kulturudvalget ønsker en sådan aftale.

Indstilling

Centerchefen for Kultur- og Fritid fremsender sagen til orientering for Fritids- og Kulturudvalget.



Beslutning

Taget til efterretning.

Fraværende:

Charlotte Drue Aagaard (V)

Partnerskabsoplæg med DGI Nordsjælland•

fritidspolitik 2020-2023•

98  Byens Hus og idrætscenterdannelse i Skibby

Sagsfremstilling

Fritids- og Kulturudvalget skal med denne sag tage stilling til den videre proces ud fra beslutninger 

i budgetaftalen 2021-24.

I budgetaftalen 2021-24 vedtog Frederikssund Byråd følgende:

Byens Hus

Forligspartierne anerkender den store frivillige indsats, som arbejdsgruppen bag Byens Hus har 

leveret. Byens Hus er tidligere blevet tildelt 0,25 mio. kr. fra den lokale udviklingspulje, forudsat at 

projektet optages på anlægsbudgettet. Der afsættes yderligere 1 mio. kr. i 2024 og 9 mio. kr. til 

2025 til det forsatte arbejde med at realisere Byens Hus. Oplægget om Byens Hus fra 2018 er 

vedlagt som bilag.

Idrætscenterdannelse i Jægerspris og Skibby (angående Skibby)

Fritids- og Kulturudvalget vil i samarbejde med de lokale foreninger og frivillige i Skibby og de 

omkringliggende landsbyer se på mulighederne.

Udbetaling af midlerne fra lokalpuljen til Byens Hus blev godkendt af Byrådet den 27. januar 2021.

Administrationen har været i dialog med formanden for arbejdsgruppen bag Byens Hus, Henrik 

Kyvsgaard. Han oplyser, at de 250.000 kr. fra lokalpuljen skal bruges til at fortsætte arbejdet med 

at beskrive projektet - både i indhold og form. Dette gøres ved, at der tilknyttes en ekstern 

rådgiver. Materialet om Byens Hus forventes udarbejdet i løbet af 2021 og vil efterfølgende blive 

præsenteret for Frederikssund Kommune.

http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/0fba5a11-1474-467f-80b5-cf6b2ccb818b/document/6d0f8bc0-6564-47bd-86d4-867118b52c66/partnerskabsoplaeg-med-dgi-nordsjaelland
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/0fba5a11-1474-467f-80b5-cf6b2ccb818b/document/481eeb98-9829-494c-905d-23ed90d02ba1/fritidspolitik-2020-2023
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Fritids- og Kulturudvalget vil blive præsenteret for det bearbejdede projektoplæg om Byens Hus, 

når det er klart i 2. halvår 2021. Administrationen anbefaler, at Fritids- og Kulturudvalget afholder 

dialogmøde med de lokale foreninger og Frivillige i Skibby samt fra de nærliggende landsbyer om 

udviklingsmulighederne for Byens Hus og idrætscenterdannelse i forlængelse af præsentationen 

af Byens Hus. Ved sag om præsentation af Byens Hus vil Fritids- og Kulturudvalget samtidig blive 

præsenteret for oplæg til dialogmøde.

Økonomi

Sagen har ingen bevillingsmæssige konsekvenser.

Indstilling

Centerchefen for Kultur- og Fritid indstiller til Fritids- og Kulturudvalget, at:

Der afholdes dialogmøde i Skibby i 2. halvår 2021.1. 

Beslutning

Godkendt.

Fraværende:

Charlotte Drue Aagaard (V)

Byens Hus i Skibby•

99  Idrætscenterdannelse i Jægerspris

Sagsfremstilling

Med denne sag skal Fritids- og Kulturudvalget tage stilling til den videre proces for centerdannelse 

i Jægerspris. Dette med udgangspunkt i budgetaftalen 2021-24.

I budgetaftalen 2021-24 vedtog Frederikssund Byråd følgende:

Centerdannelse i Jægerspris

Med samling af pædagogisk læringscenter og folkebibliotek samt etablering af padeltennis og 

aktivitetsbånd er centerdannelse i Jægerspris godt på vej.

http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/1d544943-81e6-4129-9782-3ea2e417b116/document/ee0bdbc1-f6b4-4f3a-ae4a-eb3e4b8c32ca/byens-hus-i-skibby
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Forligspartierne ønsker at fortsætte arbejdet med centerdannelse i de kommende år i Jægerspris. 

Målet er at skabe yderligere synergi mellem skole. bibliotek/kulturinstitutioner, lokalsamfund og 

fritidsbrugere. Processen skal fortsat inddrage områdets interessenter.

Aktivitetsbåndet, der nævnes i budgetaftalen, er af områdets børn blevet døbt "Den Røde Løber" 

og blev indviet den 28. maj 2021.

"Den Røde Løber" er en del af planen for idrætscenterdannelse i Jægerspris. (bilag)

I investeringsplanen for perioden 2021-30, som Byrådet vedtog i 2020, er der afsat 10 mio. kr. i 

perioden 2025-30.

Af udviklingstiltag i området har fodboldklubben JIK et stort ønske om at kunstgræs på den 

øverste fodboldbane. Dette vil være en justering i forhold til den vedlagte plan (se sag nr. 104 den 

3.6.21).

I forhold til det videre arbejde med centerdannelse forslår Administrationen, at Fritids- og 

Kulturudvalget afholde dialogmøde med foreninger og øvrige lokale interessenter i 2. halvår i 2021 

i Jægerspris.

Datoer for dialogmøderne koordineres med Fritids- og Kulturudvalget.

Økonomi

Det kan orienteres, at der i investeringsaftalen er afsat 10,3 mio. kr. fra 2025-30 til 

idrætscenterdannelse i Jægerspris.

Nærværende sag har ingen bevillingsmæssige konsekvenser.

Indstilling

Centerchefen for Kultur- og Fritid indstiller til Fritids- og Kulturudvalget, at:

Der afholdes dialogmøde i Jægerspris i 2. halvår 2021.1. 

Beslutning

Godkendt.

Fraværende:



Charlotte Drue Aagaard (V)

Idékatalog_Jægerspris Idrætscenter.pdf•

100  Henvendelse og Ansøgning om elskab til Snake City Jazz

Sagsfremstilling

Formand for Fritids- og kulturudvalget, Jesper Wittenburg (A) anmoder om at få optaget en sag på 

Fritids- og kulturudvalgets møde i juni.2021, vedr. etablering af permanent strømudtag på 

cirkuspladsen i Slangerup.

Jesper Wittenburg har fremsendt følgende tekst samt bilag.

Baggrund.

Når det afholde Snake City Jazz (og andre arrangementer) på cirkuspladsen i Slangerup, så 

fordrer det etablering af strøm.

I dag foregår det ved at der opstilles en diesel-generator, som kræver både transport og 

opsætning samt udgift til el-installatør, som det fremgår af ansøgningen.

Etablering af et fast udtag vil dels lette strømtilkobling for arrangører, dels sikre at der altid 

tilkoblinger fremover et forsvarlige, dels fjerne støj og lugtgener fra diesel-generatoren, som det 

også fremgår af ansøgningen.

Jeg anmoder på denne baggrund udvalget om at tage stilling til,

- om der skal udarbejdes en sag til behandling i udvalget hurtigst muligt – evt. til det 

ekstraordinære udvalgsmøde i juni, da det vil være gavnligt, hvis strømudtaget kan etableres 

inden der skal afholdes Snake City Jazz festival ultimo august.

Idet jeg forestiller mig at sagen skal belyse

- placering af strømudtaget

- prisen for at etablere strømudtag (tilbud ligger som en del af ansøgningen)

- finansieringsmuligheder
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Økonomi

Udvalget skal inden for Fritids- og Kulturudvalgets nuværende bevilling anvise finansiering af 

eventuel etablering af strømudtag.

Beslutning

Henvendelsen oversendes til Teknisk Udvalg med opfordring om drøftelse af installationer på 

pladser og arealer til større arrangementer.

ansøgning til kommunen 030521 - elskab•

Cirkuspladsen el skab tegning.jpg•

101  Henvendelse om aktiviteter for børn med særlige behov

Sagsfremstilling

Administrationen har den 23. maj 2021 modtaget følgende henvendelse pr. mail fra Anne Sofie 

Uhrskov (V):

Jeg vil gerne have optaget en sag på dagsordenen for Fritids- og Kulturudvalget der handler om 

hvordan vi kan støtte op om atalle børn og unge med særlige behov får større muligheder for at 

blive en del af foreningslivet og deltage i fritidsaktiviteter.

I Frederikssund Kommune har vi foreningen Team 2010, der gør et stort stykke arbejde for 

voksne med særlige behov, kunne det være muligt at ogsåinkludere foreningsaktiviteter for børn 

og unge i dette regi for at styrke indsatsen. I vores kommune findes allerede foreningsaktiviteter 

for børn og unge med særlige behov der kunne have glæde af Team 2010 fællesskabet.

Økonomi

Sagen har i sig selv ingen bevillingsmæssige konsekvenser. Bevillingsmæssige konsekvenser af 

eventuelle tiltag skal fremgå af selvstændige sager.

Beslutning

Udvalget ønsker, at der fremlægges sag for udvalget om børn og unge med særlige behovs får 

større mulighed for at deltage i foreningslivet og fritidsaktiviteter, herunder samarbejde med team 

2010.
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Fraværende:

Charlotte Drue Aagaard (V)

102  Genåbningspakke for Frederikssund Kommune

Sagsfremstilling

Efter en lang periode, hvor mange aktiviteter i samfundet har været sat i bero, er genåbningen af 

Danmark i gang. Gradvist åbnes der op for, at vi kan vende tilbage til det liv, som vi kendte før 

COVID-19.

Den lange nedlukning har imidlertid haft konsekvenser. Detailhandlen har brug for at blive 

stimuleret, der er brug for en indsats i forhold til ledige, ensomme ældre kan have brug for en 

håndsrækning, børn og unge som har været alene hjemme i lang tid, har brug for igen at være 

sammen med deres klassekammerater osv.

Som kommune ser vi det som en vigtig opgave at understøtte den gradvise genåbning af 

Danmark. Vi er tæt på borgerne - på børn, elever, ældre, de ledige, erhvervslivet og detailhandlen 

indenfor kommunens grænser og vil gerne bidrage til, at vi allesammen kommer godt tilbage til en 

mere normal hverdag.

Byrådet har på deres møde den 26. maj 2021 truffet beslutning om en samlet pakke af 

genåbningsinitiativer for Frederikssund Kommune (jvf. sag 125 på Byrådets dagsorden). 

Initiativerne formuleres gennem drøftelser og beslutninger i alle fagudvalg i maj og juni måned. 

Byrådet beder således hvert fagudvalg om at vurdere, hvor der indenfor deres område kan gøres 

en særlig indsats i forhold til at understøtte genåbningen. En række udvalg er allerede i fuld gang 

med dette, mens andre udvalg drøfter det i løbet af juni måned. Det er således op til det enkelte 

fagudvalg at drøfte og tage stilling til, hvilke særlige indsatser, der kan være brug for indenfor 

udvalgets område

Som udgangspunkt skal initiativer sættes i gang indenfor udvalgets eksisterende budget. Skulle 

der være forslag, der rækker udover eksisterende budget, må det drøftes i forligskredsen.

Økonomi

Sagen har ingen bevillingsmæssige konsekvenser, idet initiativer som udgangspunkt sættes i 

gang indenfor det enkelte udvalgs eksisterende budget.
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Indstilling

Direktøren for Opvækst, Uddannelse og Kultur indstiller, på baggrund af Byrådet beslutning, til 

Fritids- og Kulturudvalget, at:

Drøfte og tage stilling til, om der indenfor udvalgets område kan gøres en særlig indsats i 

forhold til at understøtte genåbning og aktivitet i lokalsamfundet.

1. 

Beslutning

Drøftet, idet udvalget ønsker en opfølgning for hele området fremlagt i oktober.

Udvalget bakker op om Willumsen Museums tiltag om entrebilletter til børn i 0.-4. klasse ifølge 

med én voksen.

Fraværende:

Charlotte Drue Aagaard (V)

Genåbningsplan for Frederikssund Kommune_bilag FKU•

103  Meddelelser

Sagsfremstilling

Justering af bibliotekernes åbningstider - herunder i sommerferie•

Kulturhusets Venner har meddelt at arrangementet med Jan Gintberg aflyses.•

Status på genåbning•

Indstilling

Kommende arrangementer•

Beslutning

Dialogmøde med samrådene 30. august kl. 18.

Henvendelse om fodbold i Frederikssund.

Taget til efterretning.

Sagsliste Fritids- og Kulturudvalget juni 2021•
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104  Vurdering af udgift til etablering af kunstgræsbane i Jægerspris

Sagsfremstilling

Fritids- og Kulturudvalget skal i denne sag orienteres om mulighederne for etablering af 

kunstgræsbane ved Møllevej i Jægerspris.

Fritids- og Kulturudvalget besluttede den 8. april 2021, at udvalget ønsker en sag fremlagt senest 

juni 2021, hvor det afdækkes, hvad det vil koste at etablere en kunstgræsbane på den 

pågældende fodboldbane i Jægerspris.

Tættest på Jægerspris Skole på Møllevej nr. 90 og fodboldklubben JIKs klubhus ligger en 

græsbane, der tidligere var en gamle grusbane. Den blev for år tilbage lavet til en græsbane. 

Dengang ønskede fodboldklubben ikke kunstgræs, men naturgræs. Det er ikke længere tilfældet, 

da den omlagte bane aldrig har været velfungerende. P.t. benyttes banen ikke.Banens er hård og 

har en del grus i toppen, og græsset gror dårligt.

Etableres der kunstgræs på arealet, vil der kunne laves en 8-mandsbane og to 5-mandsbaner. 

Det vil give JIKs ungdomshold træningsbaner af god kvalitet hele året rundt. Samtidig med, at det 

vil gøre, at foreningens ungdomsspillere kommer tættere på klublokaler og toiletter. Banen vil 

kunne benyttes hele året til både trænings, kamp og turnerings aktiviteter for ungdommen.

Den 8. april 2021 i sag nr. 60 besluttede Fritids- og Kulturudvalget at afsætte en ramme på 15.000 

kr. til at få udarbejdet et prisoverslag på at anlægge kunstgræs på den pågældende område. 

Samtidig besluttede udvalget, at der skulle udarbejdes en kapacitetsanalyse af de eksisterende 

kunstgræsbaner. Administrationen har udarbejdet en oversigt over brugerfordeling på kommunens 

kunstgræsbaner. Denne er vedlagt som bilag.

Ekstern rådgiver har udarbejdet to overslag til administrationen. Et med en 3. generationsbane 

med ELT-granualt og et med udgangspunkt i en 4. generationsbane med shockpad og uden 

granulat.

Overslagene indeholder håndværkerudgifter, rådgivning samt uforudsete udgifter. Derudover 

indeholder begge overslag en udgift på 0.1 mio. kr. til jordbundsundersøgelser. Findes der 

forurenet jord, som skal bortskaffes, kræver det en yderligere bevilling, da det ikke indgår i dette 

overslag.

Begge overslaget er udarbejdet med udgangspunkt i, at der udover kunstgræs etableres nyt 

lysanlæg samt hegn og dræn på banen.
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Overslaget på en 4. generationsbane på arealet er 6.283 mio. kr. heraf 0.183 mio. kr. til intern 

rådgivning. Ved tidligere drøftelser om etablering af kunstgræsbaner, har blandt andet DBU 

anbefalet at 4. generationsbaner er bedst egnet til børne- og ungdomsfodbold. En miljømæssig 

fordel ved 4. generationsbaner er, at de ikke indeholder granualt, der kan blive spredt udenfor 

banen.

Overslaget på en 3. generationskunstgræs med ELT-granulat og lysanlæg er på 5.4 mio. kr. her af 

0.156 mio. kr. til intern rådgivning. Denne type af banekonstruktion er den mest anvendte blandt 

andet her i Frederikssund Kommune.

Økonomi

Anlægsudgift på 6,283 mio. kr. er indarbejdet som et udvidelsesforslag i arbejdet med budget 

2022-2025.

Indstilling

Centerchefen for Kultur- og Fritid fremsender sagen til orientering for Fritids- og Kulturudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.

Fraværende:

Charlotte Drue Aagaard (V)

Brugerfordelig på kunstgræsbaner•

105  Facilitetspuljen - Økonomisk Overblik

Lovgrundlag

Kriterierne for Idræts og Spejderfacilitetspuljen

Sagsfremstilling

Der er fremkommet 5 ansøgninger til facilitetspuljen for en samlet sum på 1.981.602 kr.

Ansøgningen om padlebaner i Idrætsbyen har gennemgået en kvalificering af omkostninger i sag 

nr. 107
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Udover ansøgning om padlebaner i Idrætsbyen, er der ansøgninger for 599.602 kr.

Puljen har pr. dags dato 1.132.533 kr. til uddeling.

Økonomi

Der er i budget 2021 afsat 3,5 mio. kr. Heraf er der udbetalt 0,6 mio. kr., mens der er disponerede 

og ubetalte midler for 1,9 mio. kr.

Dermed er der 0,9 mio. kr. i rest som kan udmøntes. Det bemærkes desuden, at der i forbindelse 

med budgetopfølgningen pr. 31/3 er indstillet en tillægsbevilling på 0,224 mio. kr. som behandles 

på maj mødet.

Der er indkomne ansøgninger til puljen for 2 mio. kr.

Indstilling

Centerchefen for Kultur og Fritid fremsender sagen til orientering for Fritids- og Kulturudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.

Gældende kriterier for Idræts- og spejderfacilitetspuljen•

Facilitetspuljen 2021 - status juni•

106  Vurdering af udgift til etablering af padeltennis i idrætsbyen

Sagsfremstilling

Fritids- og Kulturudvalget skal i denne sag orienteres om mulighederne for etablering af 

padeltennis baner i Idrætsbyen.

Fritids- og Kulturudvalget besluttede den 8. april 2021, at udvalget ønsker en sag fremlagt senest 

juni 2021, hvor de følgende tre emner belyses under hensyntagen til genbesøget af 

helhedsplanen for Idrætsbyen:

hvad det vil koste at etablere een, to eller fire padeltennisbaner i Frederikssund Idrætsby1. 

hvor i idrætsbyen disse baner kan placeres, i forhold til gældende lokalplan og evt. andre 

regler og bestemmelser for Idrætsbyen

2. 

hvilke finansieringsmuligheder der er for etablering af padeltennis i Frederikssund Idrætsby, 3. 
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så ansøgningen ikke belaster ISf-puljen for 2021.

Angående punkt 2 - muligheder for placering

Center for By og Landskab har udarbejdet et notat (vedlagt) om mulighederne for placering af 

padeltennisbaner i Idrætsbyen.

Notatets hovedkonklusioner er følgende:

Lokalplanen for Idrætsbyen er meget lidt regulerende for så vidt angår placering af anlæg til de 

forskellige idrætsgrene.

Den fastlægger et byggefelt for placering af en stor fællesbygning, og den stiller krav om p-

arealernes placering og områdets grønne karakter.

Lokalplanen indikerer med signaturer, hvor de enkelte typer af idrætsanlæg kan placeres. Men 

den viste placering af de enkelte idrætsanlæg er ikke ”juridisk bindende”.

Lokalplanen har helhedsplanen (illustration i bilag) for idrætsbyen som illustrationsbilag. Den tager 

overordnet sit udgangspunkt for placeringer af idrætsanlæg med mere i helhedsplanen.

Placeringen af 8 tennisbaner i en samlet gruppe er hensigtsmæssig. Aktiviteterne på banerne vil 

give mulighed for et særligt ”klubmiljø”, og der vil være p-arealer i umiddelbar nærhed. Tennis og 

padeltennis kan synes så nært beslægtet, at de naturligt hører sammen. Modsat kan det opleves 

som 2 separate sportsgrene, der kan opdeles i deres placering. Dermed kan området umiddelbart 

syd for fællesbygningen fx anvendes til placering af 2 padeltennisbaner.

Det er en strategisk overvejelse om Idrætsbyen skal udvikles indefra og ud efter løbende behov, 

eller omvendt. Skal principperne i illustrationsplanen fastholdes, eller skal der satses på en ad hoc 

planlægning.

Ved at placere 2 padeltennisbaner i umiddelbar nærhed til fællesbygningen, vil klubfaciliteterne 

være let tilgængelige. Desuden kan etableringen af de stier, som skal give adgang til banerne, 

udsættes. Ændringen indebærer, at sportsgrene, som er tiltænkt en placering ved 

fællesbygningen, skal flyttes. Modsat vil en placering af banerne i en sammen med tennisbanerne 

sikre rammerne for et fællesskab om de beslægtede sportsgrene.

På baggrund af dette er der udarbejdet oplæg til to forskellige placeringer af padeltennisbaner. En 

placering tæt ved hovedbygning og kunstgræsbane. En med placering i området markeret til 

tennis i helhedsplanen. Illustrationerne er vedlagt som bilag.



Angående punkt 1 - vurdering af udgift til etablering af padeltennisbaner

Ved en placering af padeltennisbaner tæt på kunstgræsbane og svømmehal vil banerne ligge højt 

i landskabet på et område der allerede er forholdsvis plant. Dette er vist som løsning 3 i bilag 3.

Med denne placering har rådgiver beregnet følgende prisoverslag for etablering af 

padeltennisbaner:

4 baner: 3.9 mio. kr.

2 baner: 3.0 mio. kr.

1 bane: 2.7 mio. kr.

I overslaget indgår udgifter til terrænbearbejdning, lokal deponering af jord, afvanding, sti til 

banerne, flisebelægning rundt om banerne, fremføring af el og data, etablering af banerne, 

rådgivning og uforudsete udgifter. Udgifter til bortskaffelse af jord indgår ikke i oplægget.

Ved en placering af padeltennisbaner i området, som helhedsplanen illustrerer til placering af 

tennisbaner, vil banerne ligge lavere i landskabet. Det er i et område som i dag skråner meget. 

For at område kan fungere som vandrette arealer til idræt, skal der her indarbejdes terrasser i 

bakken. Dette er vist som løsning 1 i bilag 3.

At bakken her skal omdannes til flere terrasser forøger udgifterne til jordarbejde. I dette oplæg 

etableres blot den ene terrasse som padeltennisbaner forslås placeret på. Der udover indgår de 

samme udgifter i oplægget som nævnt i scenariet ovenfor.

Med denne placering har rådgiver beregnet følgende prisoverslag for etablering af 

padeltennisbaner:

4 baner: 4.9 mio. kr.

2 baner: 4.0 mio. kr.

1 bane: 3.7 mio. kr.

Ved en placering af padeltennisbaner i det lavere terrasserede område kan man, med fordel for 

etablering af kommende faser i området, gennemføre det samlede jord- og stiarbejde for de tre 

terrasseniveauer. Det vil få området til at fremstå mere sammenhængende og klart til etablering af 

flere idrætsfaciliteter. Dette er vist som løsning 2 i bilag 3.



Dette vil give yderligere udgifter i denne fase. Det vil samtidig reducere udgifterne i senere faser, 

hvor der etableres idrætsanlæg i dette område. Der må forventes en samlet besparelse på 

udgifter til jordarbejdet ved at gennemføre det i en samlet arbejdsgang.

Med en placering af padeltennisbaner i terrasse og samlet klargøring af området har rådgiver 

beregnet følgende prisoverlag:

4 baner: 8.3 mio. kr.

2 baner: 7.4 mio. kr.

1 bane: 7.1 mio. kr.

Angående punkt 3 - muligheder for finansiering, der ikke belaster Idræts- og 

Spejderfacilitetspuljen

En mulig alternativ finansiering til Idræts- og Spejderfacilitetspuljen vil være, at projektet prioriteres 

blandt de midler (77.25 mio. kr.) til Idrætsbyen som byrådets investeringsplan indeholde for 

perioden 2025-30.

Økonomi

Anlægsudgift på 8,3 mio. kr. og afledt drift 0,15 mio. kr. er indarbejdet som udvidelsesforslag i 

arbejdet med budget 2022-2025.

Indstilling

Centerchefen for Kultur- og Fritid fremsender sagen til orientering for Fritids- og Kulturudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.

Michael Tøgersen (V) stiller forslag om, at der i budgetforhandlingerne prioriteres midler til 

etablering af padeltennisbaner i idrætsbyen i 2022.

For stemte: Michael Tøgersen (V)

Imod stemte: Jesper Wittenburg (A), Kenneth Jensen (A), Anne Sofie Uhrskov (V), Charlotte Drue 

Aagaard (V).



Forslag forkastet.

Jesper Wittenburg (A), Kenneth Jensen (A), Anne Sofie Uhrskov (V), Charlotte Drue Aagaard (V) 

stiller forslag om at, udvalget ønsker at dele af anlægsmidlerne afsat til idrætsbyen i 

investeringsplanen fremrykkes til perioden 2022-25 i forbindelse med budgetforhandlingerne. 

Prioriteringen af investeringerne i idrætsbyen tages under hensyn til processen om genbesøg af 

helhedsplan for idrætsbyen.

Forslag enstemmig vedtaget.

NOTAT Udviklingsprincipper for Idrætsbyen ver1•

Helhedsplanstegning august 2016•

A3_FREDERIKSSUND IDRÆTSBY_ Padel Tennis.2021.05.21.pdf•

107  Facilitetspuljen 2021 - Frederikssund Padle Klub (Lukket punkt)

108  Facilitetspulje - Vinge Fritid (Lukket punkt)

Afvist.

Fraværende:

Anne Sofie Uhrskov (V) grundet inhabilitet.

109  Facilitetspulje - Frederikssund Idræts Klub (Lukket punkt)

Afvist.

110  Facilitetspulje - HK 73 (Lukket punkt)

Udsat.

111  Facilitetspuljen - Dalby IF (Lukket punkt)

Imødekommes.

112  Underskrifter

Sagsfremstilling

Dette punkt erstatter det fysiske underskriftark.

Når der trykkes godkendt, svarer det til, at underskriftarket er underskrevet.
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